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教   育 

 

哈佛大学公共卫生学院博士Harvard T.H. Chan School of Public Health, Doctor of Science 2010 

专业:  营养学 （第二专业生物统计和流行病） 

领域： 营养流行病  

导师: Edward Giovannucci and Frank Hu （教授和院士） 

论文： 代谢紊乱和癌症风险 

 

华盛顿大学公共卫生硕士 University of Washington, Master of Public Health,  2003  

专业:  流行病  

导师:  Michelle Williams, （院士、现任哈佛大学公卫学院院长，原华盛顿大学教授） 

论文： 生活方式和妊娠毒血症和高血压 

 

北京大学医学部（原北京医科大学）医学学士   1993 

专业:  预防医学 

 

职业培训 

领导力和管理，美国管理协会，证书   2014-2018 

消灭脊髓灰质炎理论和实践，日本国际协力事业团，证书 1997 

残疾预防的病人教育、消灭麻风、问题导向管理等，国际麻风病协会，证书 1998 

大流感预警，哈佛大学，证书  2007     

    

 

经   验 

 

海南医学院公共卫生学院院长和教授，第一附属医院教授 12/2021-Present 

• 管理上，组织制定和落实公共卫生学院发展规划，针对海南自贸岛公共卫生公共卫生建设提供教学、科

研和公共卫生服务支持。业务上，研究多病共患的病因学研究，并寻找可改变的生活方式和新技术创

新。同时，辅导和支持海南医学院附属医院的临床科研工作。 

 

中国卫生政策和管理学会China Health Policy and Management Society，咨询顾问                    10/2021 – 12/2021 

• 这是 2009年作为联合创始人创立的一家 NGO学术组织，促进中美之间公共卫生学者之间的交流，定期

在中美召开学术会议，出版 China Health Review《中国健康评论》等。  

 

 



北京智源人工智能研究院（BAAI）健康研究中心主任和首席科学家                        05/2021 – 10/2021 

• 是科技部和北京市政府支持，北大、清华、百度、小米和字节跳动等创立的高科技企业。主要是筹建团

队，探索和促进世界前沿智能技术在医药卫生领域的应用。  

 

A股上市企业美年大健康副总裁、首席科学家和研究院院长 05/2018 – 04/2021 

提供这家 700家体检机构，最高市值 800亿人民币，年服务 3000万人次体检的上市公司提供研究和学术的管

理和支持。 

• 其中作为首席科学家，筹建生物样本库获得证监会审核通过（23.75亿人民币）； 

• 作为项目负责人获得科技部国家重点研发计划健康体检大数据云平台构建（2020YFC2003400），项目总

金额 6607万元； 

• 作为组织者，获得国家重点研发计划“无创性脑血流灌注功能定量评估系统研发及临床验证研

究”项目； 

• 作为骨干专家，获得国家自然科学基金重大研究计划集成项《面向人群健康和重大疾病的大数据

集成共享平台研究及示范应用，2019-2022》 
• 2018年 5月以来，和央媒一起发布《新华指数.体检大数糖尿病地图》和《新华指数.心血管健康报告》和

《中国城市健康报告等》等一系列有影响的传播健康白皮书。 

• 新冠疫情期间，百篇科普阅读量数十亿次，为 CCTV英文台 CGTN、东方卫视和凤凰卫视等解读疫情近

三十余次等，单篇科普文章超 1.5亿人次阅读量，单次视频讲座超 200万观众。 

• 作为专家，参与国家卫计委、财政部、中科院和中国工程院一系列疫情控制研究。 

• 以专家身份参与撰写多部国家级指南和评估标准。 

• 与同伴共同创立美国华人教授学者组成的 China Health Policy and Management Society 会员达 5000多人，

并担任 China Health Review Prospective 部分主编以及多个杂志审稿人，多位学生在美国正教授（终身）

或总监以上高管，数十位博士毕业生活跃于医药领域。 
 

 

北京大学医学部美年公众健康研究院执行院长和教授 

中关村美年健康产业研究院执行院长 05/2018 – 04/2021 

• 建立中国健康体检大数据研究平台，开展学术研究，为北京大学、协和医科大学、北京中医药大学、首

都医科大学、安徽医科大学等提供教学和科研平台，制定体检管理规程 

 

• 支持北京大学开设大数据和流行病课程，辅导北京大学、协和医科大学等机构硕士、博士和博士后研

究、辅导，支持中日友好医院等开展临床科研工作。 

 

 

葛兰素史克医药研发中心学部委员和流行病学总监 11/2013 –05/2018 

• 曾参与或领导设计超15个呼吸、神经和传染病药物临床研究（Closed Triple, Benlysta, Relvar, Anora，

Repinirole, Dolutegravir, and Avamys等），其中卫生经济学研究项目盐酸罗匹尼罗研究创造了中国新药上

市进入国家医保的最快纪录（７个月）。 

• 参与创立了GSK-清华全球健康中心（GSK-Thinghua Center for Global Health）和GSK传染病和公共卫生

研究院(Institute for Infectious Disease and Public Health)（2016年），开展超级细菌治疗、乙肝根治、耐药

结核的治疗等世界尖端研究。 

• 因发明真实世界数据找新药方法，成为GSK多年来累计63最高学术职位Senior Fellow 学部委员(5/2017)。 



• 作为博士后导师，开设博士后课程“医学大数据”。 (请参见文末GSK的通告祝贺信件评价)，多次获得葛

兰素史克的银奖铜奖等。 

• 设计和推动了中国和葛兰素史克历史上最大的真实世界数据研究（与钟南山院士合作） 

• 设计和推动了EAST研究，了解呼吸药物上市后安全性和有效性（Effectiveness and Safety of Tenofovir 

Disoproxil Fumarate (EAST study): A 3-Year, Prospective, Registry Study; 

• 作为研发中心的唯一临床医生培训讲师，开展临床科研培训。 

• 角色和研究领域从流行病、到真实世界研究、到卫生经济学研究，到战略发展等。 

 

弗吉尼亚联邦大学梅西癌症中心副教授和临床营养首席科学家 

弗吉尼亚联邦大学流行病学和营养学终生系列助理教授、博士导师和博士后导师 01/2010 – 10/2013 

• 教学课程：流行病学基础、营养流行病、肿瘤流行病、慢性病、应用统计分析、预防医学 

• 临床研究： 

- 作为首席科学家，建立肿瘤研究群组Day and Night Study For Cancer Survivors 研究影响癌症患者生存的营

养、运动、心理等可改变的因素； 

- 研究超胖儿童的减肥，根据全美肥胖儿童生长曲线变化，建立了青少年在快速体重增长期的减肥评价方

法。 

- 研究放疗、化疗和手术后治疗癌症病人的生活方式干预，提高治疗效果、减少副作用、减少复发、提高

生活质量，延长寿命。 

• 社会服务：博士录取委员会委员，新教工录用委员会委员，开展的肿瘤病人和肿瘤医生的培训活动受到

MSNBC, ABC, Fox News 的报道。 

 

哈佛大学公卫学院 博士生研究员                       08/2003 – 12/2009 

在世界著名的Project Viva 和Channing Division of Network Medicine (Former Channing Laboratory)开展研究 

• 在两个大的研究群组Nurses’ Health Study (NHS) and Health Professionals Follow-up Study (HPFS) 研究病人

的生活方式、生物标记物和早期临床症状，特别是代谢和生长因子通路上相关的因素。 

• 领导组织和制定Project Viva对妊娠毒血症和妊娠高血压的研究方案，并落实研究。  

 

华盛顿大学硕士研究员/瑞典医学中心研究助理 05/2001 – 07/2003 

 

• 在两个群组研究Omega and Alpha Studies 研究孕产期疾病；  

• 研究非洲地区的传染病流行。 

 

国家卫生部（卫健委）疾病控制局（防疫司）公务员 05/1994 - 06/2001 

o 国家首批考录公务员，先后从事疾病控制的综合计划和管理、计划免疫和慢性病控制。 

o 与 WHO, World Bank, UNICEF, CDC、JICA等多变和双边组织合作，开展疾病控制管理。 

• 综合计划管理 

o 参与组织建立和开展疾病预防控制机构的审评 

o 参与组织建立了全国第一个应用型公共卫生硕士教育项目，培养了国家疾病控制的中坚力量 

• 计划免疫项目管理 

o 世行VII项目：Expended Program of Immunization part (US$ 87,951,500), China Disease Prevention 

Program (World Bank Health VII) Project in China (Total US$ 166 millions); 

o 国家计划免疫冷链建设项目 

o 脊髓灰质炎流行病学监测、病毒学监测和管理系统运转，被世界卫生组织成为最好的监测系统。 

o 参与领导并确保了成功消灭了脊髓灰质炎 

• 非传染性疾病控制 



o 启动了国家营养和疾病调查，同时组织专家撰写了国内第一批慢性病，包括高血压、糖尿病、肿瘤防

治的指南。 

o 多次获得卫生部的表彰 

 

• 其它 

世界银行奖学金支持到华盛顿大学进修学习传染病 

JICA和WHO支持到University of Tokyo和JICA学习控制传染病和消灭脊髓灰质炎 

 

北京医科大学（现北京大学医学部）      08/1993 – 05/1994  

 

留校任教，并参与卫生部卫生管理研究所的建立，为国家政府部门提供公共卫生咨询建议 

 

 

以往的学生 

 

Kirsten Kerrick (Formal post-doc student、博士后) 

Program Director, National Cancer Institute, USA 目前美国国立卫生研究院癌症研究所项目主任 

 

Shibing Yang (Former PhD student、博士学生) 

Director of Value Evidence and Outcomes, GlaxoSmithKline, USA 现葛兰素史克总监 

 

Marieka A. Helou, M.D., M.P.H， (Former MPH student、硕士学生) 现为教授和大学研究中心主任 

Professor and Clinical Director of Pediatric Hematology and Oncology Inpatients  

Director of Pediatric Hematology and Oncology Fellowship Program 

Director of Pediatric M3 Clerkship, Virginia Commonwealth University, USA 

 

Qin Shen (Former PhD student、博士学生) 现为葛兰素史克副总监 

Director of Value Evidence and Outcomes, Analytics and Innovation, GlaxoSmithKline, USA 

 

Allison Phillips Bell (Former MPH student) 硕士学生，现为大学研究项目主任 

Clinical Research Director, Carilion Clinic 

 

Susan Cha (Formal PhD student) 博士学生，现为美国疾病控制中心流行病学家，EIS官员 

EIS officer and Epidemiologist at Centers for Disease Prevention and Control, USA 

 

Joseph Engda (Formal trainee) 

Epidemiologist at California Department of Public Health, USA 

 

Allssa Troeschel (Former MPH student、硕士学生） 

PhD in Emory University, USA 现为美国疾病控制中心流行病学家，EIS官员 

 

Pu Jing (Formal post-doc fellow) （博士后普京 现为昆明生物所科研副处长） 

Director of Innovation and technology, Kunming Biological Institute 

 

Meng Xin (Formal post-doc fellow) （博士后孟醒 现为科兴副总监） 

Associate Director, Kexing Biological Company 

 

Ren Yi (Formal post-doc fellow) （博士后任怡 现为恒瑞副总监） 

Associate Director, Henrui Pharmaceutical Company  



 

Xianglin Lv (Formal post-doc fellow) （博士后吕香霖 现为葛兰素史克副总监 ） 

Associate Director, GlaxoSmithKline R&D 

 

Guanqiao Li (Formal post-doc fellow) （博士后李冠乔现为清华大学讲师） 

Faculty Member, Tsinghua University School of Medicine 

 

Edmond Trey Wickham, M.D. （硕士学生 现为教授） 

Professor, Program Director, Fellowship Program in Endocrinology and Metabolism  

Director of Research, Healthy Lifestyles Center 

 

 

部 分 荣 誉 

 

2018   Mayor’s consultant in Guilin 国务院桂林市建设国家可持续发展议程创新示范区智库专家 

2019   Deputy Chairman of Health Examination Committee of Health Promotion Foundation 

中国健康促进基金会健康体检中心建设与发展专项基金专家委员会副主任委员 

2017   GSK Senior Fellow (the highest academic position. Total 63 in GSK history by 2018).  

GSK最高学术职位也是荣誉职位 

2016   Silver Recognition Award of GSK. GSK银奖 

2016   Bronze Recognition Award of GSK. GSK铜奖 

2015  Speaker of TEDxLujiazui, independently organized by TED event: Big-Data Changes Future 

Medicine.  TEDx演讲者 

2015   Speaker Award, International Chinese Statistics Association. 中国统计学会讲师奖 

2014   Annual Bronze Recognition Award of GSK.  GSK年度铜奖 

2012    News release of Association for Cancer Research AACR 2012 Scientific Session. AACR新闻发布 

2011   Poster Award of American Society of Hematology 53rd Annual Conference LINK HERE.  

美国血液病年会壁报奖 

2004 - 2009  Harvard University James K Knox Fellowship Award LINK HERE.   哈佛大学奖学金 

2001 - 2003  University of Washington Merit-Based Graduate Fellowship Award 华盛顿大学教学奖 

1998   World Bank Scholar Award. 世界银行学者奖 

1998   China Ministry of Health Medical Officer of the Year. 卫生部优秀公务员 

1997   Japanese International Cooperation Agency Scholar Award. JICA学者奖 

1993   University of North Carolina & Peking University Scholar Award.  

美国北卡罗林纳大学和北京大学奖学金 

1989 - 1993  Peking University Excellent Student Awards (Annually). 北京大学优秀学生奖学金 

  

http://www.hematology.org/Awards/Award-Recipients/Abstract-Achievement/3309.aspx​
http://onlinelibrary.wiley.com/doi/10.1111/j.1467-789X.2009.00613.x/abstract;jsessionid=7E961FB3F9E1557D686A668FF50DE516.f04t01


 

职 业 会 员 

 

2019-至今  中国健康促进会健康体检基金会副主任委员 

2010 – 2014 American Association for Cancer Research (Professor-level Active Member.)  

美国癌症协会教授会员  

2010 – 2013 Co-founder and Board Director, China Health Policy and Management Society.  

    CHMPAMS创始人和董事会成员 

2015 – Present Board Member, China Geriatrics Society.中国老年病学学会理事 

2008 – 2013  American Association for the Advancement of Science.  美国科学院会员 

2005 – 2013 American Diabetes Association. 美国糖尿病学会会员 

2002 – 2010 Society for Epidemiologic Research. 美国流行病学会会员  

2002 – 2009 Society for Pediatric and Perinatal Epidemiologic Research. 美国儿童流行病学会会员 

2005 – 2007  American Heart Association/American Stroke Association. 美国心脏病学会会员 

 

  



 

EDITORIAL REVIEWER AND EDITOR AND COMMITTEE MEMBER 

两个年度分会主席Chair, Prevention Chapter with 14 sessions in Great Wall International Congress of Cardiology 

2020 and Asian Heart Society Congress 2020. Expected in Oct 19-26, 2020 (The largest medical conference in China) 

杂志编辑 Public Health Academic Editor, Engineering, 2020  

学术编辑 Academic Editor: Public Library of Science One, 2013-2018 

版面编辑 Prospective Editor: China Health Review, 2010-2013  

哈佛公卫学院亚洲俱乐部主席 Chair of Asian Club: Harvard School of Public Health, 2005-2006  

会议主办成员Member of Program Committee, 2014 Quantitative Science Forum: Quantitative Drug Evaluation in 

and, Beyond Clinical Trials, Drug Information Association 

杂志审稿人，杂志包括: 

Atherosclerosis, American Journal of Preventive Medicine, American Journal of Public Health, British Journal of 

Nutrition, Cancer, Cancer Cause Causation, European Journal of Clinical Nutrition (EJCI), Journal of National 

Cancer Institute (JNCI), Journal of Immigrant and Minority Health, Metabolism, North American Journal of 

Medicine & Science, Obesity Reviews, PLOS One, The Oncologist, Annals of Epidemiology, etc. 

媒体访谈专家  

近百家媒体，包括CCTV英文频道CGTN，东方卫视、人民日报健康客户端、保健时报、科技日报、北京

日报、财经、新华社、纽约时报、ABC News, MSNBC, FoxNews, CBS News, Science Daily, Cancer 

Research UK, Nurse, WebMD, China Academy of Science, China Health Daily, People’s Daily, Xinhua News, 

China Global Television Network(CGTN), Phoenix TV, Dragon TV etc. 

  



 

2018-2022 RESEARCH GRANTS （国内部分） 

 

1. 科技部国家重点研发计划体检大数据平台构建  RMB 66,700,000元 宁毅 Yi Ning（PI） 

角色：牵头人和首席科学家    National Key Fund for Health Cloud Platform 

 

2. 科技部国家重点研发计划无创脑血流灌注项目  RMB 1,052,000元 王波 Bo Wang（PI） 

角色：支持研究院PI同事申请和开展项目 National Key Fund for MEI Research (Collaborator) 

 

3. 美年大健康上市公司生物样本库增资项目   RMB 2,375,000,000元 宁毅Yi Ning (PI） 

角色：牵头人和首席科学家  Company’s BioBank        (PI) 

 

4. 牵头科技部主动健康和主动应对重点专项《老年人多病共患临床大数据综合管理共享平台建设和防治策

略研究》，2020-2022    National Key Fund for Aging Population  (Collaborator) 

角色：主要参与人 

 

5. 国家自然科学基金国家重大项目医疗健康大数据国家自然科学基金“大数据驱动的管理与决策研究”重大

研究计划集成项目《面向人群健康和重大疾病的大数据集成共享平台研究及示范应用》， 2018 

角色：主要合作者     National Health Data Collaboration    (Key contributor) 

 

6. 科技部国家重点研发项目《糖尿病眼病人工智能诊断云平台》，2019 

角色：主要合作者     National Key Fund for Eye Disease Research (Collaborator) 

 

7. 牵头科技部数字诊疗装备重点研发专项《消化道胶囊机器人研发和应用项目》，2020 

角色：合作单位负责人   National Key Fund for Robot in Digestive Track  (Collaborator) 

 

  



2010-2013 RESEARCH GRANTS （国外部分） 

 

Tobacco Indemnification and Community Revitalization Commission  US $612,126  Ning Y (PI) 

Day and Night Lifestyle and Cancer Survival Study (Awarded)      

July 2010-June 2014  

The goal of this study is to identify obesity and other lifestyle factors associated with quality of life and survival in 

cancer patients. 

PI: Ning 

 

Tobacco Indemnification and Community Revitalization Commission  US $2,391,000 Ning Y (Co-PI)  

Disease Management of Cancer Survivors (Awarded) 

July 2010-June 2014  

The goal is to improve quality of life of cancer survivors and their survival through medical treatment and 

intervention. 

PI: Ginder 

 

Massey Cancer Center             US $30,000  Ning Y (PI) 

Genetic Variants, Diabetes and Adverse Late Effects of Radiation Therapy (Awarded) 

July 2013-June 2014 

The goal of this study is improve quality of life of head and neck cancer patients with radiation-induced injury. 

PI: Ning 

 

Massey Cancer Center Multi-investigator grant            US $100,000      Ning Y (Co-PI) 

Genetic risk to smoking addiction and lung cancer (Awarded) 

Sept 2013-Aug 2014 

The goal of this study is to use genetic factors influencing smoking to discover genes influencing the development of 

lung cancer and to test these newly identified factors in lung cancer risk assessment. 

Multiple PI: Ning and Chen 

 

Robert Wood Johnson Foundation          US $219,312  Ning Y (Collaborator) 

Evaluating the Effectiveness of School-Based BMI Notification Policies (Awarded)  

Jan 2011-Jan 2013 

The goal of this project is to evaluating the effectiveness of school-based BMI notification for adolescent obesity 

control. 

PI: Mazzeo 

 

China Medical Board (a Boston-based foundation)       US $58,500   Ning (Co-PI)   

Initiation of China Health Policy and Management Society (Awarded) 

The goal of this project is to set up academic network for china health professionals  

PI: Zhang 

 

Tenure-track Faculty Start-up Award (Awarded)       US $250,000  Ning Y (PI) 

PI: Ning 

 

University Mentor Award             US $160,000  Ning Y (PI) 

PI: Ning 

 

Pending Grants by Oct 2013 

 

American Cancer Society             US$727,000  Ning Y (PI) 

Prediction of Adverse Late Effects of Radiation Therapy (ALERT study) 

July 2014-June 2017 

The goal is to investigate effects of genetic factors and medication use for development of radiation-induced injury 

using data from a multicenter radiation study and Massey Cancer Center. 

PI: Ning 



 

NIH/VCU/CCTR KL2                US$288,750   Ning Y (PI) 

Genetic variants, metformin use, and adverse late effects of radiation therapy  

July 2014-June 2016 

The goal is to investigate effects of genetic factors and medications for development of radiation-induced injury. 

PI: Ning 

 

NIH/R21                   US$275,000   Ning Y (PI) 

Diet and Lifestyle intervention of Head and Neck Cancer patients  

Dec 2014-Dec 2016 

The study is a clinical trial to investigate to effects of lifestyle intervention on quality of life of head and neck cancer 

patients with radiotherapy. 

PI: Ning 

 

NIH/R21                   US$275,000   Ning Y (PI) 

Genetic study of Lung Cancer in non-smokers  

Dec 2014-Dec 2016 

The study is a multi-center study to investigate to genetic factors of lung cancer in non-smokers. 

PI: Chen 
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93. Ning Y. Overcoming Challenges and Complexities of Evidence Based Practice. ChinaMeRA Pharmaceutical 

Science Training, Aug 3, 2015, Shanghai. 

 

94. Yang S, Ning Y. Introduction to Pharmacoeconomic Studies. ChinaMeRA Pharmaceutical Science Training, Aug 

3, 2015, Shanghai. 

 

95. Zhao H, Ning Y. Epidemiology Forecasting Models. China MeRA Pharmaceutical Science Training, Aug 3, 

2015, Shanghai. 

 

96. Ning Yi, Evidence Review of Whole Grain and Disease Prevention, Conference of Whole Grain Foods organized, 

National Nutrition Promotion Program Office. July 26, 2015, HangZhou. (Interview by CCTV was followed). 

 

97. Ning Y, Invited speaker, Why Did Meta-Analysis Give a False Alarm? Landscape analysis in strategic planning 

of study design in drug development, International Chinese Statistics Association, July 7-8, 2015, Shanghai. 

 

98. Ning Yi, Invited Speaker, Cancer Nutrition and Future Medicine, Harbin Medical University, June 28, 2015. 

Harbin. 

 

99. Ning Y, Evidence-Based Medicine and Big Data, TEDx Lujiazu, June 14, 2015, Shanghai. 

 

100. Ning Y, (Organizer/Chairperson), Meta-Analysis: Theory, Application, and Caveats, 2014 Quantitative 

Science Forum: Quantitative Drug Evaluation in and, Beyond Clinical Trials, Oct 31-Nov 1, 2014, Beijing. 

101. Ning Y, Personalized Health Management, China Medical Association Conference, China Medical 

Association, Beijing, Nov 22-23, 2014.  

102. Ning Y, Evidence-Based Medicine to Personalized Lifestyle Management, Hejun Business School, Trends of 

New Health Industry, September 21, Shanghai. 

103. Ning Y, Application of Big Data in Health Industry, the New York China Forum, Nov 4, 2014, Shanghai.  

104. Ning Y. Finding the right number: Re-estimation of Chinese Hepatitis C Prevalence. SciNovations 

Symposium, GlaxoSmithKline, Upper Merion, PA, Feb 19, 2014. 



105. Ning Yi, Herrick K, Anscher M, Mikkelsen M, Lapane K. Cause of death in cancer survivors, American 

Association for Cancer Research 2012 scientific session (News release by AACR conference). 

106. Helou M*, Liu H, Ning Y, Sisler I.  Is Obesity Alone Associated with Increased Blood Cell Counts in 

Otherwise Healthy Children? American Society of Hematology 53rd Annual Meeting, San Diego, CA. December 

10-13, 2011. (* Mentored student, received Poster Award) http://www.hematology.org/Awards/Award-

Recipients/Abstract-Achievement/3309.aspx  

107. Ning, Y. Troeschel A, Herrick K, Taylor S, Owens M, K. Lapane K. Comparison of Sleep Duration between 

Cancer Survivors and Cancer-Free Individuals: Findings from NHANES Study. Society for Epidemiologic 

Research, 2012  conference. 

108. Ning Y., Phillips A. Helou M, Herrick K, Rafie C, Lu N, . Lapane K. Physical Activity and Sedentary 

Behavior in Cancer Survivors: Findings from NHANES, Society for Epidemiologic Research  2012 conference, 

2012.  

109. Engeda J*, Mezuk B, Ratliff S, and Ning Y. Sleep and Diabetes Status: Evidence from NHANES. Society for 

Epidemiologic Research 2012 conference, 2012. 

110. Wickham E*, Jones R, Sylvester C, Evans R, Bean M, Ning Y. Comparison of 48- and 24-hour Dietary 

Recall Methods in Predicting Changes in Body Mass among Overweight Adolescents Enrolled in a 

Multidisciplinary Weight Management Program, Pediatric Academic Societies Annual Meeting, 2012. 

111. Ning Y, Shibing Yang, s, Herrick K, Lapane K, Body Size and Postprandial Glucose Levels -- should the 

diagnosis criteria of type 2 diabetes consider height? American Diabetes Association 2012 scientific session. 

112. News Report, Cancer Survivors: Nearly Half Eventually Die of Something Other than Cancer, Oncology 

Times Issue: Volume 34(10), 25 May 2012, p16. 

113. Song Y*, Yeung E, Liu A, VanderWeele TJ, Chen L, Liu C, Schisterman EF, Ning Y, Zhang C*     

Pancreatic Beta-cell function and type 2 diabetes risk: quantify the causal effect using a Mendelian randomization 

approach based on meta-analyses, American Diabetes Association 2012 scientific session. 

114. Helou M*, Ning Y. Massey G, Francis G, Godder K, Laver J.  Vitamin D Deficiency in the Pediatric 

Oncology Population: Defining Who is at Risk and the Need for Standardized Screening. American Society of 

Clinical Oncology Meeting, Chicago, IL May 30 - June 3, 2010. (* Mentored student, Travel Award) 

115. Ning Y, Lifestyle Management for Cancer Survivors, Virginia Commonwealth University Medical School, 

May, 2010. 

116. Ning Y, Metabolic disorders and Cancer, Virginia Commonwealth University Medical School seminar, Feb, 

2010. 

117. Ning, Y; Wu, K; Ma, J, et al. Concentrations of C-peptide, Insulin, Insulin-Like Growth Factor(IGF)-I, and 

AGF Binding Proteins (IGFBP) and The Risk of Colorectal Cancer in Men and Women. 43rd Annual Meeting of 

the Society-for-Epidemiologic-Research, Date: JUN 23-26, 2010, American Journal of Epidemiology, 171 S59, 

2010 

118. Ning Y, Metabolic disorders and colorectal and prostate cancer, Johns Hopkins University Center for Human 

Nutrition, October, 2009. 

119. Ning Y, Giovannucci E, Wang L. Body mass index and colorectal cancer: a meta-analysis and systematic 

review, American Association for Cancer Research Annual Meeting 2008, San Diego, 2008. 

120. Ning Y, Iron Fortification in China: From Science to Practice.  Harvard School of Public Health, May, 2006. 

http://www.hematology.org/Awards/Award-Recipients/Abstract-Achievement/3309.aspx
http://www.hematology.org/Awards/Award-Recipients/Abstract-Achievement/3309.aspx


121. Noble A, Ning Y, Woelk GB, Mahomed K, Williams MA.  Preterm delivery risk in relation to maternal HIV 

infection, history of malaria and other infections among urban Zimbabwean women.  Society for Pediatric and 

Perinatal Epidemiologic Research, Toronto, Canada. June 2005.  

122. Pham L, Woelk GB, Ning Y, Madzime S, Mudzamiri S, Mahomed K, Williams MA. Seroprevalence and risk 

factors of syphilis infection in pregnant women delivering at Harare Maternity Hospital, Zimbabwe.  Society for 

Pediatric and Perinatal Epidemiologic Research, Toronto, Canada. June 2005.  

123. Ayana R, Woelk GB, Mohamed K, Ning Y, Williams MA. Risk factors for preterm delivery among 

Zimbabwean women. Society for Pediatric and Perinatal Epidemiologic Research, Toronto, Canada. June 2005.  

124. Ning Y, Oken E, Rifas-Shiman S, Rich-Edwards JW, Gillman MW, Diet During Pregnancy And Risk For 

Gestational Hypertension Or Preeclampsia, the Second International Conference on Women, Heart Disease & 

Stroke, in Orlando, Florida, February, 2005. CIRCULATION   Volume: 111   Issue: 4   Pages: E77-

E77  Published: 2005 

125. Ogbonna C, Woelk GB, Ning Y, Mudzamiri S, Mohomed K, Williams MA. Maternal Mid-Arm and Other 

Anthropormetric Measures of Adiposity in Relation to Infant Birth Size among Zimbabwean Woman. Society for 

Pediatric and Perinatal Epidemiologic Research, Toronto, Canada. June 2005.  

126. Ning Y, Williams MA, Dempsey J, Sorensen, T, Frederick I, Luthy D, Determinants of Recreational Physical 

Activity in Early Pregnancy, Society for Pediatric and Perinatal Epidemiologic Research, Atlanta, GA. June 2003.  

127. Ning Y, Jim D. The Effects of the Interval between Pregnancies on Low Birth Weight, Washington Society 

for Epidemiologic Research, Seattle, Washington, 2000. 

128. Ning Y, Poliomyelitis Epidemiology and Control, China-Myanmar-WHO-UNICEF Conference on 

Vaccination Campaign, Myanmar, Oct., 1996.  

129. Ning Y, Chairman China-Myanmar-WHO-UNICEF Conference on Vaccination Campaign, Myanmar, Oct., 

1996.  

(By 2017) 

 
 
 
 
  



 

300年历史医药巨擘葛兰素史克有类似于科学院的特殊Fellow制度，这是收到获得Senior Fellow的贺信： 

 
 
Attachment 1: Announcement /Congratulation Letter from GSK Leader (May 2017) 
 
Senior Fellow is the highest academic ladder at GSK R&D. GSK Fellows are leaders in R&D who are 
brilliant at their scientific disciplines and who become aspirational beacons that motivate people to excel 
technically and that attract and excite talented scientists. As leaders, GSK Fellows act as ambassadors to 
advocate for Scientists in R&D and are the ‘go to’ network for scientific consulting and cross discipline 
collaboration and connectivity.  
 

Bing翻译：Senior Fellow是葛兰素史克研发的最高学术阶梯，葛兰素史克研究员是研发领域的领导者，他

们在科学学科方面非常出色，并成为激励人们在技术上出类拔萃并吸引和激发才华横溢的科学家的有抱负的

灯塔。作为领导者，葛兰素史克研究员担任大使，倡导研发领域的科学家，是科学咨询和跨学科合作与互联

互通的“首选”网络。  

 
I am very pleased to announce the second wave of ID TAU scientists to be elected to the GSK Society of 
Fellows.  The Fellows program recognize excellence in scientific achievement and leadership.  To merit 
election to the Society of Fellows, nominees are required to meet rigorous criteria in the following areas: (1) 
scientific track record; (2) visibility and credibility; (3) scientific leadership/impact of scientific knowledge on 
R&D and (4) contributions to GSK and Societies.  Fellows are expected to demonstrate these criteria on an 
ongoing basis and to continue to develop their scientific capabilities and prowess over time, in addition to 
mentoring other scientists across R&D.  Please join me in congratulating the following individuals for this 
prestigious recognition:  
 

Bing翻译：研究员计划旨在表彰在科学成就和领导力方面的卓越表现。 为了有资格当选为研究员协会成

员，被提名人必须符合以下领域的严格标准：（1）科学记录;（2）知名度和可信度;（3）科学领导力/科学

知识对研发的影响，（4）对葛兰素史克和社会的贡献。 预计研究员将持续展示这些标准，并随着时间的推

移继续发展他们的科学能力和实力，此外还将指导其他科学家进行研发。 请和我一起祝贺以下个人获得这

一享有盛誉的认可： 

  
Yi Ning (Senior Fellow, IIDPH):  Yi has an excellent track record of applying multidisciplinary knowledge 
and expertise to impact discovery and development policy, processes and guidelines in the pharmaceutical 
industry.  He was a well-funded Investigator and professor before joining GSK and has prepared >50 
national policy documents/guidelines and has >80 publications.  He currently holds visiting professorships 
at several universities.  As a former national disease surveillance expert in China, he partnered with 
experts to develop multiple disease prevention and treatment guidelines.  During his 3 years at GSK, he 
has initiated, led and directed multiple programs, including (1) developing new research approaches to 
identify promising drugs and pathways for prevention and treatment of neuro-diseases; (2) devising a 
template and protocol guidelines for an intensive drug monitoring program, (3) developing a strategic plan 
for evidence generation with 3 publications in 10 months to support the ReQuip national reimbursement 
drug list application which may increase patient’s access to the medicine by 15-20 fold; (4) initiating 
Seretide phase IV studies in China (involving first time use of a national health insurance claims database 
in China); (5) identified existing databases to conduct clinical studies in a timely and cost-effective manner; 
and (6) directed study design of clinical trials in China and developed > 120 epidemiological packages in 
multiple TAs.  Yi is a well-respected epidemiologist and senior advisor in the pharmaceutical industry , is 
one of the Founders and Board Directors of the China Health Policy and Management Society, a former 
Prospective Editor of China Health Review and editor of several journals.  Yi is one of only a few GSK-
certified scientific speakers for continuing medical education in China. 
 

Bing 翻译：宁毅在应用多学科知识和专业知识来影响制药行业的发现和开发政策，流程和指南方面拥有出

色的记录。 在加入葛兰素史克之前，他是一名资金雄厚的调查员和教授，准备了>50 份国家政策文件/指

南，并发表了>80 篇论文。 他目前在多所大学担任客座教授。 作为中国前国家疾病监测专家，他与专家合



作制定了多种疾病预防和治疗指南。 在葛兰素史克的 3 年中，他发起，领导和指导了多个项目，包括（1）

开发新的研究方法，以确定预防和治疗神经疾病的有前途的药物和途径; （2）为强化药物监测计划设计模板

和协议指南，（3）制定证据生成战略计划，在 10 个月内发布 3 份出版物，以支持 ReQuip 国家报销药物清

单申请，该申请可能使患者获得药物的机会增加 15-20 倍;（4）在中国启动 Seretide IV 期研究（涉及首次

使用中国的国家健康保险索赔数据库）;（5）确定现有数据库，以便及时和具有成本效益地进行临床研究;

（6）指导中国临床试验的研究设计，开发了>多个 TA 的 120 个流行病学包。宁毅是制药行业备受尊敬的流

行病学家和高级顾问，是中国卫生政策与管理学会的创始人和董事会成员之一，曾任《中国卫生评论》的准

编辑和多家期刊的编辑。 宁毅是中国为数不多的获得葛兰素史克认证的继续医学教育科学演讲者之一。 


